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Beste heer Broos, 

 

In antwoord op uw brief van 19 juni 2016 vindt u hieronder de beantwoording van 
uw schriftelijk gestelde vragen over de uitvoering van de archivering door de 
gemeente. 
 
Vraag 1 
Door de grote achterstand van de te vernietigen stukken is er geen inzicht in de staat 
en kwaliteit van de te archiveren en de te vernietigen zaken. Hiermee wordt niet aan 
de regelgeving voldaan. Uit het plan van aanpak blijkt niet wanneer tussen-
resultaten gerealiseerd moeten worden (dit is nodig voor inzicht in voortgang en kans 
van slagen) Daarbij is het ook niet duidelijk wanneer de achterstand zal zijn 
ingelopen.  
1.a Kunt u concreet aangeven wanneer en in welke periode activiteiten plaatsvinden 
m.b.t. het wegwerken van de achterstand?  
1.b Wanneer wordt de extra capaciteit ingezet? 
1.c Op welk moment verwacht u de forse achterstand te hebben ingelopen? 
 
Antwoord  
De achterstand in het archief bestaat uit een fysieke, lees papieren, achterstand en 
een digitale achterstand in het zaaksysteem. Met beide achterstanden is al in het 
laatste kwartaal van 2015 een start gemaakt met de bestaande formatieve bezetting. 
Hierbij is het wegwerken van de digitale achterstand onderdeel geworden van de 
dagelijkse (controle)werkzaamheden van de DIV-medewerkers. Bedoeling is om de 
dagelijkse digitale aanwas van afgeronde en ter archivering aangeboden 
zaakdossiers ook op dagproductie af te werken. Begin juli zal geëvalueerd worden 
welke voortgang geboekt is. Dan pas is meer duidelijkheid te geven over de 
voortgang in het inlopen van de digitale achterstand.  Daarnaast zijn er een tweetal 
administratieve DIV-medewerkers die, wanneer zij tijd over hebben (bijvoorbeeld als 
de postzak minder vol is), de fysieke achterstand oppakken.  
Van de fysieke achterstand weten we al dat dit te veel is om mee te nemen in de 
dagelijkse werkzaamheden. Daarom ligt er een voorstel, via de Voorjaarsnota, 
voor 1 FTE voor 2 jaar om deze achterstand weg te werken. Het is de bedoeling 
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dat deze 1 fte ook de begeleiding doet van 4 mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. Zo wordt er werk met werk gemaakt en biedt het ook een kans om te 
werken aan de arbeidsparticipatie. Wanneer de investeringsaanvraag toegekend 
wordt, kan er begin 2017 iemand aangetrokken worden om te werken aan de 
fysieke achterstand. De verwachting nu is dat de fysieke achterstand dan in 2 jaar 
weggewerkt kan worden en dat de digitale achterstand binnen 5 jaar weggewerkt 
wordt. 
 
Vraag 2 
Uit de rapportage blijkt dat het streekarchief onvoldoende wordt betrokken bij de 
invoering van het nieuwe Zaaksysteem en het inrichten van een adequate 
archiefketen (denk o.a. aan het vaststellen van een programma van eisen bij de 
realisatie van een nieuw Zaaksysteem). U schrijft in het plan van aanpak dat dit een 
blijvend punt van aandacht is. Daarbij beschrijft  u ook dat de samenwerking tussen 
de clusters DIV en I&A moet worden verbeterd. 
2.a: Welke concrete stappen en acties heeft u inmiddels ondernomen of gaat u 
ondernemen (en op welke termijn) om het streekarchief te betrekken bij de migratie 
naar het nieuwe Zaaksysteem en de inrichting van de integrale archiefketen. 
2.b Werken clusters DIV en I&A inmiddels samen bij de inrichting en optimalisatie 
van het document- en archiefbeheer ? 
2.c Werken bovenstaande onderdelen samen bij de inrichting van kwaliteitsbeheer 
(en realisatie van een kwaliteitssysteem). Welke concrete stappen zijn inmiddels 
ondernomen? Is de inrichting van een stuurgroep inmiddels opgepakt? 
 
Antwoord  
Aan zowel de samenwerking van DIV met het Streekarchief als met het cluster I&A 
wordt hard gewerkt. Zo is er begin juni met het Streekarchief afgesproken dat er elke 
maand een contactmoment zal zijn over de voortgang en verdere ontwikkeling van 
de informatievoorziening binnen de gemeente. Daarbij vindt ook overleg plaats over 
eventuele aandachtspunten bij aanschaf van en migratie naar een nieuw 
zaaksysteem en het ontwikkelen/inrichten van een kwaliteitssysteem. De clusters 
DIV en I&A hebben verder wekelijks contact en er wordt door ieder cluster gewerkt 
aan kwaliteitsbeheer maar er zal dit jaar ook gezamenlijk gewerkt worden aan een 
kwaliteitssysteem. Hiermee is de cirkel rond.  
In het licht van het bovenstaande is daarom de keuze om geen stuurgroep in te 
richten. De praktische en constructieve samenwerking zoals nu is afgesproken is 
productiever. Ook omdat enerzijds het Streekarchief natuurlijk toezichthouder is. En 
anderzijds omdat het Streekarchief bezig is met de visievorming om te komen tot de 
ontwikkeling van een eigen regionale E-depot. Het meekijken met de keuze van het 
nieuwe Heusdense zaaksysteem levert het Streekarchief veel bruikbare inzichten 
en informatie op voor de goede ontwikkeling van het E-depot. Het is geen eis, maar 
praktisch wel handig voor beiden. Dat maakt het voor alle partijen later makkelijker 
om de zaakdossiers, die bewaard moeten blijven, over te dragen aan het 
Streekarchief in het E-depot.   
Bij de periodieke bespreking van de KPI-rapportage zal dan ook stilgestaan worden 
bij de effectiviteit van de samenwerking. De KPI-rapportage ontvangt de raad dan 
natuurlijk ook weer. 
Wellicht ten overvloede, de Archiefinspectie (lees de Provincie, zijnde de 
toezichthouder van het Streekarchief) heeft in haar schriftelijke reactie d.d. 26 mei 
2016 op de ontvangst van de KPI-rapportage als ook het door de gemeente 
opgestelde plan van aanpak positief gereageerd. Te weten:  
 
“Op 12 mei 2016 ontvingen we van u een afschrift van het KPI-verslag 2015  
gemeente Heusden en plan van aanpak met kenmerk 00460645. We hebben  
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met waardering kennisgenomen van de mededeling dat het verslag inclusief de  
aanbevelingen en de bijgaande interne actiepunten door u zijn vastgesteld en  
voorgelegd aan de raad. We beoordelen uw gemeente als "voldoet".“   
 
Vraag 3 
Uit de rapportage blijkt dat de archiefruimten in Vlijmen en Drunen nog niet voldoen 
aan de eisen die hieraan gesteld worden. Dit kan gevolgen hebben voor de over te 
dragen stukken (na verstrijken van de wettelijke overbrengingstermijn).  Het is 
daarom een goede zaak hierin te investeren. Een archief uitbesteden blijkt kostbaar 
te zijn. Archivering op veel verschillende locaties is ons niet praktisch en werkt 
evenzo kostenverhogend.  
3.a Bent u bereid om onderzoek te doen naar een mogelijkheid van een centrale 
archivering (voor de stukken die nog niet behoeven te worden overgedragen) tegen 
acceptabele kosten (o.b.v. uitwerken business case)?  
3.b Zijn er mogelijkheden in dit kader om eerder over te dragen aan een 
archiefruimte (streekarchief)? 
3.c Wij vernemen graag van u in hoeverre u voor de komende jaren een toename 
van kosten verwacht en vernemen graag daarbij uw visie v.w.b. welke 
mogelijkheden er zijn. 
 
Antwoord 
Het fysieke archief is op dit moment verdeeld over drie locaties: de archiefruimtes 
van de gemeente in Drunen en Vlijmen en het archief van het Brabants Historisch 
Informatie Centrum (BHIC) in ’s-Hertogenbosch. Dit is voor het naslaan van oude 
nog niet overgedragen dossiers en het wegwerken van de fysieke achterstand geen 
goed werkbare situatie. Wij hebben daarom al eerder een kort onderzoek gedaan 
naar de mogelijkheden. Hierbij zijn twee opties onderzocht: het Archief in Vlijmen 
optimaliseren en uitbreiden qua kastruimte zodat alle te bewaren dossiers op 1 
locatie beheerd worden, of het beheren van te bewaren dossiers uitbesteden aan 
een organisatie zoals BHIC of het Streekarchief (in Zaltbommel) totdat de wettelijke 
overbrengingstermijn is verstreken (na 20 jaar). Daarbij is tevens gekeken naar de 
toegankelijkheid en de kosten. Het aanpassen van het archief in Vlijmen heeft 
daarbij de voorkeur, omdat juist het te bewaren archief (de fysieke achterstand) nog 
bewerkt moet worden. Daarnaast zijn de kosten voor het aanpassen van het archief 
eenmalig, terwijl het uitbesteden een vaste last zal zijn. Tevens worden de te 
bewaren dossiers nog wekelijks geraadpleegd, dus toegankelijkheid speelt hierbij 
ook een rol. Eerder overbrengen is daarom ook geen optie; zeker omdat 
overbrengen pas kan als de dossiers zo zijn bewerkt en goed te raadplegen zijn. 
Om de aanpassing en daarmee de centralisatie van de archiefruimte in Vlijmen te 
kunnen realiseren is er een investeringsvoorstel gedaan ter waarde van €175.000 
via de Voorjaarsnota. Indien de raad het voorstel overneemt, is er verder geen 
toename meer van kosten te verwachten en is daarmee nut/noodzaak van een 
aanvullende visie ook niet nodig. 
 
Met vriendelijke groet, 

 

het college van Heusden, 

de secretaris, de burgemeester, 

  

 

 

mr. J.T.A.J. van der Ven drs. J. Hamming 
 


